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Güneş panelleri ve mahsuller Orta Avrupa'nın 

enerji talebinin %68'ini karşılayabilir 

 

Yeni bir araştırmaya göre, çiftçiliğin yeşil enerji 

üretimiyle birleştirilmesi, gıda güvenliğini 

artırabilir ve çiftçiler için ek gelir sağlayabilir. 

Yeni bir araştırmaya göre, aynı arazide güneş 

panelleri konuşlandırıp ürün yetiştirmek Çekya, 

Macaristan, Polonya ve Slovakya'da yenilenebilir 

elektriği artırmak için bir çözüm olabilir ve bu 

ülkelerin bugünkü enerji talebinin yüzde 68'ine 

denk gelebilir. 

Enerji düşünce kuruluşu Ember'ın yaptığı bir 

araştırmaya göre tarım arazilerinin sadece yüzde 

9'unda elektrik ve mahsul üretiminin 

birleştirilmesiyle, yani tarımsal fotovoltaik 

(AgriPV) yöntemiyle bölgedeki tarım ve gıda 

işleme sektörünün elektrik ihtiyacı karşılanabilir. 

İngiltere merkezli STK, Orta Avrupa ülkelerindeki 

mahsullere 180 GW'lık güneş paneli 

kurulabileceğini öne sürüyor. Bu, taslak ulusal 

enerji planlarında belirtilen 2030 yılına kadar 

hedeflenen kapasitenin üç katı ve şu anda 

ülkelerdeki toplam kurulu kapasitenin yedi katı 

anlamına geliyor. 

 

 

 

 

 

Haber Tarihi: 29.08.2024 

Haber ve fotoğraf kaynağı: 

https://www.euronews.com/green/2024/08/29/solar

-panels-and-crops-could-meet-68-of-central-

europes-energy-demand 

Avrupa'da Mavidil Virüsü Vakaları Yükseliyor 

  

AFP (The Agence France Press)’nin 13 Ağustos 

Salı günü topladığı verilere göre, çiftçiler koyun ve 

sığırlar için hastalığın sonuçları konusunda 

endişelenirken birkaç Avrupa ülkesinde Mavidil 

virüsü vakaları arttı. 

İlk BTV-3 BTV-3 (Mavidil Serotip 3) salgını Eylül 

2023'te Hollanda'da kaydedildi ve ardından 

Belçika, Almanya ve Britanya'ya yayıldı. Ancak 

sokucu sinekler tarafından bulaşan hastalıkta salgın 

sayısı, son haftalarda Avrupa'nın çiftlik hayvanları 

arasında patlama yaptı. 

Hollanda Gıda ve Tüketici Ürünleri Güvenilirliği 

Otoritesine göre Hollanda, Pazartesi günü 2.909 

enfekte alan kaydetti. Hollanda medyası, bunun bir 

önceki haftaya göre 650 daha fazla olduğunu 

bildirdi. 

Bu arada Almanya, Friedrich Loeffler Enstitüsüne 

(FLI) göre, 8 Ağustos'ta 1.885 küme olduğunu 
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doğruladı. Ülkede 2023'ün tamamında sadece 23 

salgın görüldü. 

Fransız salgın hayvan hastalıklarını izleme 

platformu ESA, Salı günü yayınlanan bir raporda, 1 

Haziran ile 11 Ağustos arasında Belçika'da 515 

vaka tespit edildiğini ve sadece bir haftada 436 

vakanın tespit edildiğini söyledi. 

Dünya Hayvan Sağlığı Örgütü (WOAH), Pazartesi 

günü yayınladığı bir raporda, Fransa, Lüksemburg 

ve Danimarka'nın Ağustos ayında ilk vakalarını 

tespit ettiğini belirtti. 

Hastalığın 4 ve 8 gibi diğer serotipleri Avrupa'da 

yıllardır mevcut ve aşıları bulunmuş olsa da, bu 

epidemi için yeterli miktarda değiller. Fransa, 

"yayılmayı olabildiğince hızlı bir şekilde azaltmak 

için" bir aşılama kampanyası başlattı. 

Haber Kaynağı: 

https://www.euractiv.com/section/agriculture-

food/news/bluetongue-virus-cases-soar-among-

europe-livestock/    

Fotoğraf Kaynağı: https://www.euractiv.com/wp-

content/uploads/sites/2/2024/08/Bluetongue-

Netherlands-800x450.jpg  

Haber Tarihi: 14.08.2024 

Yunan ve Romanyalı Çiftçiler Koyun-Keçi 

Vebası Salgınıyla Mücadele Ediyor 

  

Koyun ve keçileri etkileyen ölümcül bir virüs, 

Yunanistan ve Romanya çiftliklerine zarar vermeye 

devam ediyor ve her iki hükümeti de hastalığın 

yayılmasını engellemek için hayvan taşımacılığına 

kısıtlamalar getirmeye yöneltiyor. 

İlk salgın, Temmuz ayı ortasında, Yunanistan'ın 

tarım merkezi olan Thessaly’de meydana geldi. 

Ülkenin Kırsal Kalkınma Bakanı Kostas Tsiaras'a 

göre, şu ana kadar yaklaşık 14.000 hayvan itlaf 

edildi ve binlercesi test ediliyor. Atina, teyit edilen 

vakaların artmasıyla koyun ve keçilerin 

hareketlerini geçici olarak yasakladı. 

Tsiaras, virüsün Yunanistan'a nasıl geldiğine dair 

kesin bir kanıt olmadığını, ancak hastalıkla boğuşan 

Romanya'dan ithalatın durdurulduğunu belirtti. 

Bakan, "büyük sorun" olarak, önemli bir feta 

peyniri üreticisi olan Elassona kasabasında tespit 

edilen vakaları tanımladı. Korunmuş menşe adlı 

(PDO) bir ürün olarak kayıtlı olan feta, koyun ve 

keçi sütünden yapılıyor. 

Yunan hükümeti "çiftçilerin yanında durma" sözü 

verdi ve kayıpları telafi etmek için AB'nin tarım 

rezervinden yıllık en az 450 milyon avroluk bir fon 

talep etmeyi dile getirdi. 

Haber Kaynağı: 

https://www.euractiv.com/section/agriculture-

food/news/greek-and-romanian-farmers-struggle-

with-goat-plague-outbreak/   

Fotoğraf Kaynağı: https://www.euractiv.com/wp-

content/uploads/sites/2/2024/08/shutterstock_1104

140900-1-800x450.jpg  (6 Ağustos 2024) 

Haber Tarihi: 06.08.2024 
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Fusarium venenatum'dan Elde Edilen 

Mikoproteinlere AB'den Yeşil Işık 

  

GIFT - Great Italian Food Trade portalından Dario 

Dongo ve Andrea Adelmo Della Penna’nın 

haberine göre Avrupa Komisyonu, istişare 

prosedürü sonucunda Fusarium venenatum'dan elde 

edilen mikoproteinlerin geleneksel gıda olarak 

sınıflandırılabileceğini açıklığa kavuşturdu. 

Habere göre, bu bileşenleri içeren gıdaların 

belirlenen koşullar altında AB’de piyasaya arz 

edilmesi (AB) 2015/2283 sayılı Yeni Gıda Tüzüğü 

kapsamında önceden izin gerektirmiyor.  

Haber Kaynağı: 

https://www.greatitalianfoodtrade.it/en/innovazion

e/mycoproteins-from-Fusarium-venenatum-green-

light-in-the-EU/  

Fotoğraf Kaynağı: 

https://www.greatitalianfoodtrade.it/en/innovazion

e/mycoproteins-from-Fusarium-venenatum-green-

light-in-the-EU/  

Haber Tarihi: 06.08.2024 

AB ve Üye Devletler, Hayvan Hastalıklarının 

Yeniden Canlanmasıyla Mücadele Etmek İçin 

Harekete Geçti 

Çeşitli hayvan hastalıkları bu yaz Avrupa 

Birliği'nde geri dönüş yaparak yetkilileri, çiftçilerin 

mali kayıpları ve bloğun ihracatı üzerindeki 

potansiyel etkiye ilişkin endişeler nedeniyle nakliye 

kısıtlamaları uygulamaya ve binlerce hayvanı itlaf 

etmeye zorladı. 

- Koyun-Keçi Vebası 

Yunanistan ve Romanya Temmuz ayının 

ortalarından bu yana koyun ve keçileri etkileyen ve 

keçi vebası olarak da bilinen Peste des Petits 

Ruminants (PPR) ile mücadele ediyor.  

Avrupa Komisyonu 20 Ağustos'ta virüsün 

yayılmasını engellemek için kısıtlı bölgeler ilan etti. 

Yunanistan ve Romanya, Fransa ve İspanya ile 

birlikte AB'nin en büyük keçi üreticileri arasında 

yer alıyor. 

AB güvenlik protokollerine göre, bir enfeksiyon 

tespit edilmesi halinde tüm sürülerin itlaf edilmesi 

gerekiyor. Yunanistan'da Temmuz ayından bu yana 

18,000'den fazla hayvan itlaf edilirken, Romanya 

200,000'den fazla keçi itlaf edildi. 

Hükümetin tüm ülkede hayvan nakli ve kesimine 

getirdiği kısıtlamalar, Ağustos ayının ilk 

haftalarında Yunan süpermarketlerinde küçükbaş 

hayvan eti sıkıntısı yaşanmasına neden oldu. 

- Afrika Domuz Gribi 

Domuzlar için son derece bulaşıcı ve genellikle 

ölümcül bir virüs olan Afrika Domuz Gribi (ASF), 

Ağustos ayında Almanya, Polonya ve İtalya'da yeni 

salgınlarla yeniden ortaya çıktı.  

20 Ağustos'ta Avrupa Komisyonu, çiftlik 

domuzlarında yeni vakaların tespit edilmesinin 

ardından Almanya'nın Baden-Württemberg 

bölgesinde daha sıkı kısıtlamalar önerdi. İtalya da 

Piedmont ve Lombardy bölgelerinde yeni salgınlar 

bildirerek etkilenen bölgelerin genişlemesine yol 

açtı. Polonya'nın Kujawsko-Pomorskie bölgesinde 

de benzer gelişmeler yaşandı. 

AB Gıda Güvenilirliği Otoritesi'ne (EFSA) göre, 

Hırvatistan ve Romanya vakaların %96'sını 

oluştururken, AB 2023 yılında, hastalığın ilk kez 

ortaya çıktığı 2014 yılından bu yana en yüksek 

sayıda ASF salgınını kaydetti. 

Çiftlik domuzları tipik olarak yaban domuzlarıyla 

temas, kontamine ürünler veya yumuşak kenelerin 

ısırması yoluyla enfekte olmaktadırlar. 
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AB'nin domuz eti endüstrisini yıllardır rahatsız 

eden ASF hastalığının şu anda bir aşısı ya da 

tedavisi bulunmuyor. Çin, ASF endişeleri nedeniyle 

2020 yılından bu yana İspanya ile birlikte AB'nin en 

büyük üreticisi olan Almanya'dan domuz eti 

ithalatını yasakladı. 

  

- Kuş Gribi 

Ağustos ayında Fransa'da iki yeni kuş gribi veya 

yüksek patojenik kuş gribi (HPAI) vakası tespit 

edildi ve bu viral hastalıktan AB'nin en çok 

etkilenen ülkelerinden birini daha da rahatsız etti. 

2021-2022 salgın sezonu, 21 milyonu Fransa'da 

olmak üzere, etkilenen AB çiftliklerinde 48 milyon 

kuşun itlaf edilmesiyle sonuçlandı.  

Ocak ayından bu yana Fransa'da teyit edilen ilk 

vaka 13 Ağustos'ta Brittany, Ille-et-Vilaine'deki bir 

kümes hayvanı çiftliğinde tespit edildi. İkinci vaka 

ise 20 Ağustos'ta yine Bretanya'da Morbihan'daki 

bir hindi çiftliğinde tespit edilmiştir. 

Ağustos ayında Portekiz de 2022'den bu yana ilk 

kuş gribi salgınını, bir yaban martısının virüs 

testinin pozitif çıkmasının ardından bildirdi. 

Avrupa'daki toplam tespit sayısı 2019-2020 

sezonundan bu yana en düşük seviyede olsa da, 

virüs dolaşmaya devam ediyor ve halk sağlığı 

yetkilileri yaz boyunca gözetimin artırılmasını 

tavsiye ediyor.  

Fransa, masraflarının %70'i kamu fonları tarafından 

karşılanan ve dünyada türünün ilk örneği olan geçen 

yılki ülke çapındaki aşılama çalışmasının ardından 

sonbaharda yeni bir aşılama kampanyasına 

hazırlanıyor. 

 

- Epizootik Hemorajik Hastalık 

Epizootik hemorajik hastalık virüsü (EHDV), BTV 

(Mavi Dil Hastalığı) ile benzer semptomlara 

sahiptir, sivrisinekler tarafından da bulaşır ve 

hayvancılıkla uğraşan çiftçiler arasında endişelere 

yol açmaktadır. 

Bu yaz, EHDV serotip 8, geçen yıl Eylül ayında 

hastalığın ilk salgınını gören Fransa'da geri dönüş 

yaptı. Geçtiğimiz hafta Fransız hükümeti ülke 

genelindeki çiftliklerde 4.000'den fazla salgının 

kaydedildiğini açıkladı. 

Belçika'nın gıda güvenliği otoritesi Temmuz ayında 

virüsün 30 hafta içinde Fransa-Belçika sınırına 

yayılabileceği uyarısında bulundu.  

İspanya'da vakalar, hayvancılıkla uğraşan 

çiftçilerin hastalığın ekonomik etkisiyle başa 

çıkmak için daha fazla fon talep ettiği ülkenin 

kuzeyinde artış gösteriyor.  

Madrid, İspanya'da geliştirilen EHDV-8'e karşı ilk 

aşının geçici olarak kullanılmasını Temmuz ayında 

onayladı. 

Son haftalarda kuzey Portekiz'de de salgınlar 

kaydedildi. 

Dünya Hayvan Sağlığı Örgütü'ne (WOAH) göre, 

EHD virüsü geleneksel olarak Kuzey Amerika ve 

Asya'nın bazı bölgeleriyle sınırlıydı, ancak iklim ve 

çevresel değişiklikler nedeniyle son on yılda 

Akdeniz ülkelerine yayıldı. 
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Haber Kaynağı: EU and member states take action 

to tackle resurgence of animal diseases – Euractiv 

Haber tarihi: 23.08.2024 

Avrupa Birliği ve Cabo Verde sürdürülebilir 

balıkçılık ortaklıklarını yeniliyor 

 

AB ve Cabo Verde (Yeşil Burun Adaları), AB 

gemilerinin Cabo Verde sularına 5 yıllık bir süre 

boyunca erişmesine izin veren Balıkçılık Ortaklık 

Anlaşması'nın (FPA) uygulanması için yeni bir 

protokol imzaladı. Protokol balıkçılık yönetimini ve 

deniz ortamının korunmasını güçlendirecek, ayrıca 

ve balıkçılık sektöründe istihdam ve faaliyet 

sağlayarak balıkçılık sektörünün gelişimini 

destekleyecek. Anlaşma, AB Üye Devletleri'nden 

56 balıkçı gemisinin 5 yıl boyunca Cabo Verde 

sularına erişmesine izin verecek. Avrupa filosu 

İspanya, Fransa veya Portekiz bayrağı taşıyan 24 

gırgır, 10 olta ve 22 paraketa gemisinden oluşacak 

ve ton balığı ve ilgili türleri avlayacaktır. Mutabık 

kalınan yıllık referans, son yıllarda Cabo Verde 

balıkçılık bölgesinde Birlik gemileri tarafından 

yapılan avların eğilimini yansıtan 7.000 ton avdır. 

AB'nin bu yeni protokole katkısının 5 yıllık bir süre 

boyunca 3,9 milyon avro olduğu tahmin ediliyor ve 

bu miktar yılda 780.000 avro olacak. Bu miktarın 

430.000 avrosu Cabo Verde'nin sürdürülebilir 

balıkçılık yönetimi, kontrol ve gözetim 

kapasitelerinin geliştirilmesi ve yerel balıkçılık 

topluluklarının desteklenmesi için kullanılacak. AB 

katkısına ek olarak, gemi sahipleri balıkçılık yetkisi 

almak için Cabo Verde yönetimine ücret 

ödeyecekler.  

Haber tarihi: 23 Temmuz 2024 

Haber ve resim kaynağı: https://bit.ly/477cWLB  

Daha Az Plastik Atık Daha Temiz Plajlar Demek 

 

Son zamanlarda plastik şişelerin kapaklarındaki 

yeni uygulama plastik kirliliğiyle mücadele 

önlemlerinden sadece birisidir. Plastikler, günlük 

hayatımızın her yerinde bulunan ancak yanlış 

kullanıldığında olumsuz çevresel ve sağlık etkileri 

gösterebilen önemli bir ekonomik malzemedir. 3 

Temmuz'dan itibaren, AB'de satılan tek kullanımlık 

plastik şişeler kapakları takılı olarak gelmek 

zorundadır. Plastik kapaklar, Avrupa'da her yıl 

üretilen yaklaşık 26 milyon ton plastik atığın bir 

parçasıdır ve bunların çoğu dünyanın dört bir 

yanındaki plajlara vurmaktadır. Deniz çöpünün 

yaklaşık %80'i plastiktir. Yeni yürürlüğe giren AB 

Yasası, plastik kirliliğini ve deniz çöpünü azaltacak, 

döngüsel ve kaynak açısından verimli bir plastik 

ekonomisine geçişi hızlandıracak ve çevre ile ve 

https://bit.ly/477cWLB
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insan sağlığını koruyacak daha geniş bir AB plastik 

stratejisinin parçasıdır. Tek Kullanımlık Plastikler 

Direktifi plastiğe karşı olmamakla birlikte plastiğin 

sürdürülemez kullanımına ve çöp atılmasına 

karşıdır. Bu direktif Avrupa sahillerinde en sık 

bulunan 10 tek kullanımlık plastik ürününü 

(pamuklu çubuklar, çatal bıçak takımı, tabaklar, 

pipetler ve karıştırıcılar, balonlar ve balon 

çubukları, yiyecek kapları, içecek bardakları, içecek 

kapları, sigara izmaritleri, plastik poşetler, paketler 

ve ambalajlar, ıslak mendiller ve hijyenik ürünler) 

ele alıyor ve sürdürülebilir alternatifleri teşvik 

ediyor. Plastik taşıma poşetleri de genellikle 

yalnızca bir kez kullanılır, ancak doğal ortamda 

tamamen parçalanmaları yüzyıllar alır.  Plastik 

Poşet Direktifi uyarınca AB, AB ülkelerinin hafif 

plastik poşet tüketiminin sınırlandırılmasını ve 

yıllık tüketim hedeflerine ulaşılmasını sağlamak 

için önlemler almasını şart koşmaktadır.  

AB'nin ambalajlama kuralları, ambalaj atığının 

üretimini önlemek ve ambalaj atıklarının bertarafı 

yerine yeniden kullanımını, geri dönüşümünü ve 

diğer geri kazanım biçimlerini teşvik etmek için 

güncellenmiş önlemleri içerir. Kurallar, 2025 yılına 

kadar plastik ambalajların %50'sinin ve 2030 yılına 

kadar %55'inin geri dönüştürülmesi için bir hedef 

belirler. 

Mikroplastikler, genellikle 5 mm'den küçük küçük 

plastik parçalarıdır. Kalıcıdırlar, çok hareketlidirler 

ve doğadan bertaraf edilmesi zordur. Deniz ve 

toprak dahil olmak üzere çevrede, ayrıca yiyecek ve 

içme suyunda giderek artan miktarda mikroplastik 

bulunmaktadır. Her yıl 200 ila 600 olimpik yüzme 

havuzu büyüklüğünde mikroplastiğin istemeden 

çevreye salındığı tahmin edilmektedir. 2023 yılında 

Avrupa Komisyonu, ürünlere bilinçli olarak 

eklenen mikroplastikler için bir REACH kısıtlaması 

ve plastik peletlerin çevreye verdiği zararı önlemek 

için bir yasa teklifi kabul etti. AB, 2030 yılına kadar 

mikroplastik salınımını %30 oranında azaltmayı 

hedefliyor. 

Haber tarihi: 14 Ağustos 2024  

Haber ve resim kaynağı: 

https://commission.europa.eu/news/less-plastic-

waste-means-cleaner-beaches-2024-08-14_en  

2024 Yapay Zeka Balıkçılık Bilimi Semineri 

Kayıtlar Açıldı 

 

Denizcilik ve Balıkçılık Genel Müdürlüğü 

tarafından düzenlenen yıllık Balıkçılık Bilimi 

Semineri 25 Eylül 2024'te gerçekleşecek. Bu yılki 

seminer, Yapay Zeka'nın (AI) balıkçılığın 

sürdürülebilirliğini sağlama yönündeki potansiyel 

katkısına odaklanacak. Seminer, AI alanındaki hızlı 

gelişmelerin bilimsel süreci, balıkçılık yönetimini 

ve balıkçılık operasyonlarını nasıl 

destekleyebileceğini inceleyecek. Etkinlikte AI 

kullanan başarılı balıkçılık bilimi projelerini 

sergileyen uzmanların sunumları olacak. 

Katılımcılar ayrıca balıkçılıkta AI uygulamalarını, 

özellikle veri toplama ve analizi, balıkçılık yönetimi 

ve koruma ile balıkçılar için olası faydalar ve 

zorluklar üzerine düşünmek için tartışma gruplarına 

katılabilecek. 

Denizcilik ve Balıkçılık Genel Müdürlüğü bu 

seminere ev sahipliği yaparak balıkçılıkla ilgili 

bilimsel tavsiye ve araştırmaların durumu hakkında 

diyaloğu, ağ oluşturmayı ve düşünmeyi 

kolaylaştırmayı amaçlıyor. Seminerin sonuçları 

gelecekteki politikaların şekillenmesine ve mevcut 

politikaların ayarlanmasına yardımcı olacak. 

Balıkçılık Bilimi Semineri, katılımcılara hem 

fiziksel hem de çevrimiçi katılım olanağı sunan 

karma bir etkinlik olacak. Katılım için kayıt 

https://oceans-and-

fisheries.ec.europa.eu/events/2024-fisheries-

science-seminar-artificial-intelligence-2024-09-

25_en adresinden yapılabilmektedir.  

Haber tarihi: 21 Ağustos 2024 

Haber ve resim kaynağı: https://bit.ly/474MceO  

https://commission.europa.eu/news/less-plastic-waste-means-cleaner-beaches-2024-08-14_en
https://commission.europa.eu/news/less-plastic-waste-means-cleaner-beaches-2024-08-14_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/events/2024-fisheries-science-seminar-artificial-intelligence-2024-09-25_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/events/2024-fisheries-science-seminar-artificial-intelligence-2024-09-25_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/events/2024-fisheries-science-seminar-artificial-intelligence-2024-09-25_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/events/2024-fisheries-science-seminar-artificial-intelligence-2024-09-25_en
https://bit.ly/474MceO
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Avrupa Istakozu Stoklarının Tespiti 

 

Avrupa Istakozu (Homarus gammarus) 

stoklarındaki açıklanamayan düşüşün ardından 

Hollanda’lı yetkililer düşüşün nedenlerini anlamak 

ve sürdürülebilir yönetimi sağlamak amacıyla 

stoklar bakkındaki bilimsel bilgi eksikliği nedeniyle 

hassas bilimsel değerlendirmeye ihtiyaç 

duyulduğuna karar verdi. Oosterschelde, 

Westschelde ve Voordelta (OWV) Profesyonel 

Balıkçılık Örgütü’ndeki yerel balıkçılar hükümet ve 

paydaşlarla beraber bilime dayalı balıkçılık yönetim 

stratejilerini geliştirmek üzere harekete geçtiler. 

Avrupa Denizcilik ve Balıkçılık Fonu’ndan da 

faydalanarak Wageningen Üniversitesi ile 

LobStAR Projesi’ni ortaya koyan ekip, proje ile 

Doğu Scheldt ıstakozunun biyolojisini anlamayı, 

otomatik av kaydı ve stok tahminleri için basit bir 

sistem tasarlamayı, sektör tarafından kullanılacak 

veri toplama ve hesaplama uygulaması oluşturmayı 

ve yerel balıkçıların bilgilerini stok değerlendirme 

ve yönetiminde kullanmayı amaçlıyor. Projede 

ıstakozun biyolojisi ile ilgili bilgiler yanında 

toplanan diğer verilerin zengileştirilmesi amacıyla 

araştırmacılar bir yakalama kamerasını (CatchCam) 

da test ettiler. Bu otomatik av izleme sistemi av 

çabası ile avcılık hakkında önemli bilgileri 

toplamakta. CatchCam her avın dijital resmini 

ıstakoz veritabanına gönderiyor. Balıkçıya anlık 

olarak geri gönderilen boy, cinsiyet ve konum gibi 

bilgileri aynı zamanda veritabanına otomatik olarak 

kaydediliyor. Balıkçılar işlerine devam ederken çok 

önemli stok verileri otomatik olarak kaydedilmiş 

oluyor. Projeden elde edilecek sonuçların diğer 

bölgelere yayılması ve dijital araçların stok 

dinamiklerinin nicel tespitine katkı sağlaması 

bekleniyor.  

Haber tarihi: 5 Ağustos 2024 

Haber ve resim kaynağı: https://oceans-and-

fisheries.ec.europa.eu/news/lobstar-born-2024-08-

05_en  

• 2024 Yılının Sınır Ötesi İşbirliği Komite 

Toplantısı Gerçekleştirildi 

 

Her yıl düzenlenen Sınır Ötesi İşbirliği Komite 

Toplantısı bu yıl Avrupa Birliği Başkanlığı Mali 

İşbirliği ve Proje Uygulama Genel Müdürlüğü 

tarafından gerçekleştirildi. 

Toplantıda, ilk olarak Sınır Ötesi İşbirliği 

Programlarının 2021-2027 dönemi güncel 

durumları görüşüldü. Bu kapsamda Türkiye’nin 

2007’den beri katıldığı Interreg IPA Bulgaristan-

Türkiye Programının 2021-2027 dönemi 

hedeflerinden olan iklim değişikliğine uyum 

tedbirleri kapsamında iklim değişikliğinin yol açtığı 

orman yangınları ile mücadele konusunda 

yapılabilecek faaliyetler ile ilgili olarak toplantıya 

katılan ilgili kurumlarla görüş alışverişinde 

bulunuldu. Interreg NEXT Karadeniz Havzası 

Programı 2021-2027 dönemi ilk çağrısı kapsamında 

imza aşamasındaki projeler ve son çağrı sonuçları 

görüşüldü. Türkiye’nin ilk kez 2021-2027 

döneminde katıldığı Interreg NEXT Akdeniz 

Havzası Programının ilk çağrı sonuçları ve dönem 

boyunca her yıl açılacak diğer üç çağrının detayları 

katılımcılarla paylaşıldı. 

Kaynak: https://www.ab.gov.tr/53845.html 

Erişim Tarihi: 13.08.2024 

 

 

https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/lobstar-born-2024-08-05_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/lobstar-born-2024-08-05_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/lobstar-born-2024-08-05_en
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AUDA-NEPAD Heyeti Tarım ve Orman 

Bakanlığına bir ziyaret gerçekleştirdi 

 

Afrika Birliği (AfB) Kalkınma Ajansı (AUDA-

NEPAD) İcra Kurulu Başkanı Büyükelçi Nardos 

Bekele Thomas başkanlığındaki heyet Tarım ve 

Orman Bakanlığına resmi bir ziyarette bulundu. 

Sayın Büyükelçiye bu ziyaretlerinde Avrupa Birliği 

ve Dış İlişkiler Genel Müdür Yardımcısı Ahmet 

Volkan Güngören eşlik etti. 

 

Bu kapsamında ilk olarak Tarımsal Araştırmalar ve 

Politikalar Genel Müdürlüğü (TAGEM) ziyaret 

edildi. TAGEM Genel Müdürü Mustafa Altuğ 

Atalay’ın açılış konuşmasını yaptığı 

görüşmede,karşılıklı iş birliği ile muhtemel projeler 

üzerinde fikir alışverişinde bulunuldu. 

Akabinde AUDA-NEPAD heyetinden bir temsilci 

gerçekleştirdiği sunum ile ajansın çalışma 

prensipleri ile kısa, orta ve uzun vadeli hedeflerini 

özetledi. Kuruluş tarafından özellikle makine 

üretimi, teknik destek, gıda sistemlerinde tarımsal 

üretkenlik konularına vurgu yapıldı. 

TAGEM’de gerçekleştirilen toplantı sonrasında 

Tarım ve Orman Bakanlığı Tarla Bitkileri Merkez 

Araştırma Enstitüsü bünyesindeki Tohum Gen 

Bankası ardından da Tarım ve Orman Bakanlığı 

Ulusal Gıda Referans Laboratuvar Müdürlüğü 

ziyaret edildi. Laboratuvar Müdürlüğünde 

gerçekleştirilen çalışmalar üzerine bir sunum 

yapıldı. Gerçekleştirilen sunumun ardından Afrika 

Birliği Kalkınma Ajansı İcra Kurulu Başkanı 

Büyükelçi Nardos Bekele’nin ülkemizdeki gıda 

denetimi ve numune alımı hakkında bilgi almak 

istemesi üzerine Sayın Güngören heyete bilgi 

aktardı. Laboratuvara ait farklı birimler gezilerek 

bilgi alışverişinde bulunuldu. 

Tarih: 13 Ağustos 2024 

FAO-Ormancılık Ortaklık Programı (FTFP) 

“Uluslararası Türk Ormancılık Eğitim 

Merkezinin Kapasitesinin Geliştirilmesi" 

Projesi açılış çalıştayı Ankara’da düzenlendi 

FAO-Türkiye Ormancılık Ortaklık Programı 

(FTFP) kapsamında 1 Mart 2024 - 28 Şubat 2027 

dönemi için Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti 

tarafından finanse edilen "Uluslararası Türk 

Ormancılık Eğitim Merkezinin Kapasitesinin 

Geliştirilmesi" başlıklı projenin açılış çalıştayı, 1 

Ağustos 2024 tarihinde Ankara'da yararlanıcı ülke 

temsilcilerinin de katılımıyla gerçekleştirildi. 

 

Hibrit formatta gerçekleştirilen çalıştay, FAO 

Türkiye Temsilci Yardımcısı Ayşegül Selışık, 

DKMP Genel Müdür Yardımcısı Ergül Terzioğlu 

ve Orman Genel Müdür Yardımcısı İbrahim 

Yüzer’in açılış konuşmaları ile başladı. Çalıştaya, 
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FAO temsilcileri, Tarım ve Orman Bakanlığından 

ilgili Genel Müdürlükler katılım sağladı. 

Proje yararlanıcı ülke (Azerbaycan, Kazakistan, 

Kırgızistan, Tacikistan, Türkmenistan, Özbekistan) 

temsilcilerinin çevrim içi katılarak sunumlar 

gerçekleştirdiği çalıştayda, Ortaklık Programı’nın 

genel çerçevesi, proje ana hatları ve ilgili Genel 

Müdürlüklerden ulusal katkılar ele alındı. 

Çalıştayda Ulusal Proje Koordinatörleri de bölgesel 

ormancılık eğitim ihtiyaçlarına vurgu yaptı. 

Çalıştay, önerilen eğitim konularının 

değerlendirilmesi ve proje faaliyetlerinin ilgili 

paydaşlarla iş birliği içinde yürütülmesi tavsiyesiyle 

sona erdi. 

Tarih: 1 Ağustos 2024 

Komorlar ve Doğu Timor DTÖ’nün 165. ve 

166. Üyesi Oldu 

 

Komorlar, 17 yıl boyunca DTÖ üyeleriyle katılım 

şartlarını müzakere ettikten sonra 21 Ağustos'ta 

165. üye olarak DTÖ'ye katılmıştır. Müzakereler 

yoluyla DTÖ'ye katılan en az gelişmiş 10'uncu ülke 

(EAGÜ) olmuştur. Komorlar ayrıca DTÖ Balıkçılık 

Sübvansiyonları Anlaşmasını resmi olarak kabul 

ettiğini duyurmuştur.  

Komorlar 22 Şubat 2007'de DTÖ üyeliğine 

başvurmuş ve Çalışma Grubu Ekim 2007'de 

kurulmuştur. Çalışma Grubunun üyeleri 

müzakereleri 9 Ocak 2024'te tamamlamıştır. 

MC13'te DTÖ üyelerinin onayının ardından 

Komorlar Ulusal Meclisi, Katılım Protokolünü 10 

Haziran'da onaylamıştır. 

Genel Direktör Ngozi Okonjo-Iweala "DTÖ'nün 

yeni en üyesi olarak Komorlar'a hoş geldin 

demekten özellikle gurur duyuyorum. Komorlar, 

DTÖ üyeliğini modernizasyon, ekonomik dönüşüm 

için bir araç olarak ve ülkenin Afrika kıtasındaki 

bölgesel entegrasyon gündemini tamamlayıcı 

olarak kullanabilir. Komorlar'ın üyeliği, DTÖ'nün 

değerlerine bağlılık gösterdiği ve onun kural ve 

ilkelerine uyum sağlama konusundaki istekliliğini 

açıkça gösterdiği için çok taraflı ticaret sistemine 

değerli bir ses katacaktır." demiştir. 

Doğu Timor, DTÖ üyeleriyle katılım şartlarını 

müzakere ettikten yedi buçuk yıl sonra 30 

Ağustos'ta DTÖ'ye 166. üye olarak 

katılmıştır. Örgütün 1995 yılında kurulmasından bu 

yana DTÖ'ye katılan 11. en az gelişmiş ülkedir 

(LDC). Doğu Timor ayrıca, DTÖ Balıkçılık 

Sübvansiyonları Anlaşması'nı resmi olarak kabul 

ettiğini açıklamıştır. 

Doğu Timor Başbakan Yardımcısı Francisco 

Kalbuadi Lay, 22 Temmuz 2024 tarihinde Genel 

Konsey toplantısında DTÖ Genel Direktörü Ngozi 

Okonjo-Iweala'ya Katılım Protokolü'nün kabul 

belgesine teslim etmiştir. 

DTÖ Genel Direktörü, "21 Ağustos 2024 tarihinde 

165. üye olan Doğu Timor'u Komorlar'dan kısa bir 

süre sonra yeni bir DTÖ üyesi olarak ağırlamaktan 

heyecan duyuyorum. Doğu Timor’un 

bağımsızlığının önünü açan 1999 referandumunun 

25. yıldönümünü kutladığı bu tarihi günde, Doğu 

Timor hükümetini ve halkını bu başarıdan dolayı 

tebrik ediyorum. DTÖ üyeliği, ekonomisini 

çeşitlendirmeye çalışan Doğu Timor'un 

potansiyelini gerçekleştirmeye yardımcı 

olabilir. Aynı zamanda ülkenin ASEAN'a 

(Güneydoğu Asya Ülkeleri Birliği) katılma 

çabalarını da tamamlıyor.” demiştir.  
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Genel Direktör ayrıca şunları kaydetmiştir: "DTÖ 

ailesine iki yeni üyenin eklenmesi, DTÖ'ye ve onun 

temel değerleri olan açıklık, şeffaflık, iyi yönetişim 

ve hukukun üstünlüğüne hizmet ediyor. Sekretarya, 

katılım müzakerelerinden elde edilen faydaların 

gerçekleştirilmesine yardımcı olmak için her iki 

LDC'ye üyelik yolculuklarında eşlik edecektir.".  

DTÖ üyeleri, 26 Şubat'ta Abu Dabi'de düzenlenen 

13. Bakanlar Konferansı'nda (MC13) düzenlenen 

özel bir törenle Doğu Timor'un DTÖ'ye katılımını 

resmen onaylamıştır. Doğu Timor, 7 Nisan 2015 

tarihinde DTÖ üyeliği için başvurmuş ve 7 Aralık 

2016 tarihinde Çalışma Grubu 

kurulmuştur. Çalışma Grubu üyeleri, müzakereleri 

11 Ocak 2024 tarihinde sonuçlandırmıştır. MC13'te 

DTÖ üyeleri tarafından onaylandıktan sonra, Doğu 

Timor Ulusal Parlamentosu 3 Haziran 2024 

tarihinde Katılım Protokolünü onaylamıştır.  

Haber kaynağı: 

https://www.wto.org/english/news_e/news24_e/ac

c_21aug24_e.htm 21 Ağustos 2024 

https://www.wto.org/english/news_e/news24_e/ac

c_30aug24_e.htm  30 Ağustos 2024 

DIŞ KAYNAKLI PROJELER İZLEME 

SİSTEMİ (DİS) TOPLANTISI 21 AĞUSTOS 

2024 TARİHİNDE GERÇEKLEŞTİRİLDİ. 

21 Ağustos 2024 tarihinde saat 10.00’da İzleme ve 

Değerlendirme Başkanlığından ve Bilgi 

Teknolojileri Genel Müdürlüğünden ilgili 

personelin ve Sayın Daire Başkanımız Sertif 

CEYLAN’ın katılımıyla; Dış Kaynaklı Projeler 

İzleme Sisteminin (DİS) geliştirilmesine yönelik 

Bilgi Teknolojileri  Genel Müdürlüğünde toplantı 

gerçekleştirilmiştir. Toplantıda Bilgi Teknolojileri 

Genel Müdürlüğü personeli tarafından DİS 

hakkında güncel durum sunulmuş olup Daire 

Başkanımızın Bakanlığımızın stratejik hedef ve 

kalkınma planına uygun görüş ve önerileri 

değerlendirilmiştir. DİS’in geliştirilmesine yönelik 

yeni tasarımlar toplantı katılımcılarıyla 

görüşülmüştür. 

1 Ağustos 2024 tarihinde Ankara'da “Uluslararası 

Türk Ormancılık Eğitim Merkezi'nin Kapasitesinin 

Artırılması” projesinin başlangıç toplantısı 

düzenlenmiştir. Toplantıda, FAO, Tarım ve Orman 

Bakanlığı ve diğer ilgili kurumların üst düzey ve 

teknik temsilcileri bir araya gelerek projenin 

hedefleri ele alınmıştır. Daire Başkanlığımızdan 

Daire Başkanımız Burçak YÜKSEL, AB uzmanları 

Hilal SAMRAY, Ozan ÖZDEMİR VE Ayşe 

AYDIN katılım sağlamıştır. 

 

 

 

 

 

 

https://www.wto.org/english/news_e/news24_e/acc_21aug24_e.htm
https://www.wto.org/english/news_e/news24_e/acc_21aug24_e.htm
https://www.wto.org/english/news_e/news24_e/acc_30aug24_e.htm
https://www.wto.org/english/news_e/news24_e/acc_30aug24_e.htm

